
بيرانوند به رستمي بله گفت و سرمربي شد
مهر تأييد وزنه برداري بر ورزشكارسالاري

همانطور كه انتظار مي رفت سجاد انوشيرواني به جلسه شوراي فني 
فدراسيون وزنه برداري نرفت تا حكم تأييد استعفايش توسط رئيس 
فدراسيون امضا شود و يك مربي كه مخالفتي با تمرينات اختصاصي 
كيانوش رستمي خارج از اردو را  ندارد، هدايت تيم ملي را برعهده بگيرد.

شنبه بعدازظهر بود كه نشست شوراي فني فدراسيون برگزار شد. همان 
نشستي كه برخي بزرگان وزنه برداري بر اين باورند كه شوراي خنده است 
تا ش��وراي فني، اعضا گردهم آمدند و با كنار رفتن سجاد انوشيرواني به 
عنوان تنها س��د پيش روي حركت ورزشكارسالارانه فدراسيون موافقت 
كردند. البته خود انوشيرواني گفته بود كه بازگشتي در كارش نيست و به 
اين جلسه نمي رود، پس لزومي هم به تشكيل جلسه نبود، اما علي مرادي 
براي خالي نبود عريضه جلسه را تشكيل داد بعد از آن هم حرف هايي زد كه 

از قبل مي شد تمام آنها را واو به واو پيش بيني كرد.
   500 سال تجربه خرج يك استعفا!

مرادي ماحصل تصميمات و جلسه اي كه رياس��تش بر عهده او بود را 
چنين بيان مي كند: »انوشيرواني نيامد و اين نشان داد كه نمي خواهد 
همكاريش با ما تداوم داشته باشد، بنابراين استنباط شوراي فني اين بود 

كه اعلام انصراف كرده است.«
بايد خدمت جناب رئيس و اعضاي شورا آفرين گفت بابت چنين درايتي! كه 
اينقدر سريع متوجه تفكر انوشيرواني شدند. بايد هم به اين شوراي فني آفرين 
گفت كه تقريباً يك هفته بعد از اعلام انوشيرواني چنين استنباطي كرده است.
رئيس فدراسيون وزنه برداري در ادامه گفت: »چهره هاي باتجربه اي در 
شوراي فني حضور دارند، در واقع مي توان گفت كه بالاي 500 سال تجربه 

در شورا وجود دارد و ما همه مسائل را با تعامل حل و فصل مي كنيم.«
اينجا هم بايد از جناب مرادي پرسيد كه آيا 500 سال تجربه براي استنباط 
كردن يك نتيجه از حرف هاي صريح انوشيرواني زياد نيست؟ يا اينكه از 

كدام تعامل حرف مي زنيد، قبول اين استعفا كه نيازي به تعامل  نداشت.
مرادي گفت: »به بيرانوند، سرمربي جديد تيم ملي گفتيم كه آيا با تمرينات 
انفرادي رستمي مشكلي ندارد و او گفت خير. هر كاري هم كه از دستش 

بربيايد و هر مساعدتي كه لازم باشد انجام مي دهد.«
علي مرادي اين را مي گويد، ولي نمي  گويد كه اگر پاس��خ بيرانوند مثبت 
بود چه اتفاقي رخ مي داد، اگر او  نيز مي گفت كيانوش رستمي بايد در اردو 
حاضر شود آيا باز هم سرمربي مي شد؟ اگر برخواه ديگر گزينه سرمربيگري 
هم همين  نظر را داشت چه مي شد؟ آن وقت آيا سرمربي براي تيم ملي پيدا 
مي شد؟ اشكال درست اينجاست، وزنه برداري ايران در حال قرباني شدن به 
پاي يك نفر است، يك نفر كه دلش مي خواهد تك باشد و تك بدرخشد و به 
مردم بگويد تنهاست و به تنهايي مدال مي گيرد. موضوعي كه علي مرادي و 

همفكرانش در شوراي فني مي خواهند آن را ملي وانمود كنند.
   سرمربي تيم ملي يا »كشك«

اما بشنويد از محسن بيرانوند، س��رمربي تيم ملي كه قرار است هدايت 
وزنه برداران در مسابقات داخل سالن آسيا را برعهده داشته باشد. مردي كه 
خوب مي داند علاوه بر رستمي ممكن است سهراب مرادي هم درخواست 
تمرين انفرادي داشته باشد و شايد اين قصه بعدها همين گونه براي بقيه 
هم تكرار شود، آن وقت او مي ماند و يك اردوي بدون وزنه بردار و اين يعني 
همان كشكي كه سال ها قبل پروين در خصوص كميته فني فوتبالي ها 

گفت و اين روزها متوجه حال سرمربي تيم ملي وزنه برداري شده است.
بيرانوند مي گويد: »من به تصميمي كه ش��وراي فني در قبال كيانوش 
رستمي گرفته،  احترام مي گذارم. رستمي، س��رمايه وزنه برداري است و 

كارهايش را با ما هماهنگ مي كند.« 
ما مي گوييم كه اگر چنين نظري نداشتي كه اصلًا سرمربي نمي شدي، 
ضمن اينكه به نظر مي رسد فدراسيون با رستمي هماهنگ است نه او با 
بقيه.خب ما مي گوييم آقاي سرمربي بهتر نيست اول صبر كني تا ليست 
اسامي متقاضيان تمرين انفرادي مشخص شود بعد ببيني اصلاً كسي باقي 

مي ماند كه برايش اردو تشكيل شود و شما سرمربي اش باشي!
   تا مرادي هست برنمي گردم

»خوشحالم كه مقابل ورزشكارسالاري ايستادم و تا زماني كه علي مرادي، 
رئيس فدراسيون باشد به تيم ملي برنمي گردم.«اين را سجاد انوشيرواني، 
سرمربي سابق تيم ملي مي گويد و اضافه مي كند: »مي گويند در وزنه برداري 
حرفه اي دنيا هر ورزشكار مربي خاص خود را دارد در صورتي كه چنين 
برداشتي اشتباه است، مثلاً در اردوي چين وزنه برداران با پنج ،  شش مربي 

كار مي كند، اما همه آنها در يك كمپ زير نظر سرمربي كار مي كنند.« 

مرادي برود حال وزنه برداري خوب مي  شود
خودمان از مرادي خواستيم در انتخابات 
فدراسيون شركت كند، اما اشتباه كرديم 
و اي كاش اين كار را نمي كرديم. قرار بود 
مرادي با هدف ديگري به فدراسيون بيايد، 
اما از درونش خبر نداشتيم. مرادي پنج سال 
شاگرد من بود و اگر مي دانستم كه چنين 
شخصيتي پيدا مي كند و وزنه برداري را به 
اين حال و روز مي اندازد 33 س��ال پيش 
اخراجش مي كردم تا امروز اي��ن كار را با 
انوشيرواني انجام ندهد. كميته  فني تشكيل داديم تا وزنه برداري مسير 
بهتري را طي كند، اما اكنون حرف اول و آخر را رئيس فدراسيون مي زند 
و سه، چهار نفري هم كه در شوراي فني باقي ماندند هرچه او بگويد تأييد 
مي كنند. در حال  حاضر بهترين ها مانند بابك سليمي، همايون بسطامي 
و داوود ملكي بيرون هستند و دهنوي هم به ندرت در جلسات شركت 
مي كند. وزنه برداري حال خوبي ندارد. ديگر نبايد مرادي مديريت كند تا 
در وزنه برداري تغيير به وجود  آيد. سه ماه به المپيك مرادي تصميم گرفت 
كه كيانوش را از اردو بيرون كند، يك ساعت و نيم با رستمي صحبت كردم 
كه هرچه گفتند، قبول كند. مرادي به من خ��رده گرفت كه چرا دنبال 
رس��تمي رفتم. اكنون چه اتفاقي افتاده؟ تصميم داشتم بعد از المپيك 
بين رستمي و انوش��يرواني تعامل ايجاد كنم، اما فدراسيون نخواست. 
از دو، سه ماه پيش صحبت كنار گذاشتن انوشيرواني بود و با برخواه هم 
صحبت كرده بودند. انوشيرواني هم متوجه شده بود و صددرصد مشخص 
بود با استعفاي او موافقت مي شود. حالا هم در حالي بيرانوند را سرمربي 
گذاشتند كه وقتي توكلي او را به عنوان دس��تيار معرفي كرد، اكثراً در 
كميته فني به دليل عدم تعاملش با وزنه برداران با او مخالفت كردند. اينكه 
بيرانوند را به عنوان سرمربي انتخاب كردند شايد مرادي مي خواهد در 
مسابقات خودش لباس بپوشد و بالاي سر وزنه برداران قرار بگيرد. جالب 
است كسي كه خودش  مربي و معتقد بود تمرين كردن وزنه بردار خارج از 
اردو بدآموزي دارد، اكنون حرف ديگري مي زند. مرادي دارد با الفاظ بازي 
مي كند تا جايگاهش را تثبيت كند و وزارت ورزش بايد به ماجرا ورود كند 
و براي فدراسيون وزنه برداري تصميم بگيرد، چراكه حال وزنه برداري بد 

است و تصميمات بدي گرفته شده است. 

جراحي زانو فوتبالم را محدود كرده
بازگشت مجتبي جباري به استقلال اگرچه 
با استقبال هواداران اين تيم مواجه شد، اما 
نگراني هايي را ه��م بابت مصدوميت هاي 
هميشگي او به وجود آورد. خصوصاً اينكه 
افتخاري، مديرعامل استقلال نيز گفته بود 
كه قرارداد جباري مشروط است و اگر تست 
پزشكي او منفي باشد حضورش در استقلال منتفي است. مسئله اي كه 
جباري در گفت وگو با  آي اسپورت ردش مي كند: »همه بازيكنان همه 
جاي دنيا قبل از قرارداد بايد تست پزشكي بدهند، اما اين بدان معنا 
نيست كه قراردادم مشروط است. هشت بار عمل جراحي روي زانو، 
يكسري محدوديت براي فوتبالم به وجود مي آورد، اما هماهنگي هاي 
لازم در اين زمينه با كادر فني و پزشكي وجود دارد. فاصله  بازي ها در 

قطر بين هفت تا ۱0 روز بود، اما اينجا بايد بيشتر مراعات كنم.« 

 پشت پا به اقتصاد مقاومتي 
با مجوز وزارت ورزش!

اردوهاي آماده سازي تيم هاي ليگ برتر فوتبال كشورمان قبل از شروع فصل 
جديد همه ساله حواشي خاص خود را به همراه دارد. جدا از اين مسئله كه 
اين اردوها تا چه اندازه سطح آمادگي جسماني و فني بازيكنان را بالا مي برد، 
موضوع اينكه چرا اغلب باشگاه هاي كشورمان علاقه مفرطي براي برپا كردن 
اردوهاي پيش فصل در خارج از كشور دارند خود جاي بحث دارد، بحثي كه 

هر سال سر زبان ها مي افتد، اما در نهايت هم به نتيجه خاصي نمي رسد. 
حضورگسترده تيم هاي ايراني در كشورهاي همسايه و حتي در قلب اروپا 
به هيچ وجه موضوع جديدي نيست و ديگر به يكي از ملزومات ليگ برتر 
تبديل شده است. اصلًا مگر مي ش��ود ليگ برتري در كار باشد و مديران 
حرفه اي تيم هاي باشگاهي براي سفر برون مرزي تيم برنامه ريزي نكنند؟! 
در طول يك فصل تنها دوبار فرصت چنين سفرهاي پيش مي آيد، تمرينات 
پيش فصل و اردوي هاي نيم فصل. پس با اين حس��اب مسئولان تيم ها از 
همين دو فرصت ممكن بهترين استفاده را مي برند و طبق روال هر سال 
خارج از مرزهاي سرزمين مان جايي را براي تمرين كردن پيدا مي كنند. 
امسال نيز همانطور كه گفته شد بيشتر تيم ها مقصد خود را براي برپايي 
اردو اعلام كرده اند؛ يكي به اوكراين مي رود، يكي به ارمنستان، تركيه هم در 
دستور كار است و سايرين نيز يا هنوز به دنبال بهترين كشور براي برگزاري 
تمرينات شان هستند يا از درد بي پولي رنج مي برند و حسرت سفر خارجي 
مي كشند، اما اينكه چرا تيم هاي فوتبال كشورمان برخلاف ساير موارد تا 
اين اندازه درخصوص اردوهاي پيش فصل در خارج از كشور حساسيت نشان 
مي دهند و برنامه ريزي دقيقي در مورد هرچه بهتر برگزار شدنش دارند، 
خود ابهام بزرگي است! نداشتن امكانات كافي و گرم شدن بيشتر شهرهاي 
ايران دو بهانه هميشگي آقاياني است كه براي سر گرفتن اردوي خارجي 
تمام تلاش شان را به كار مي گيرند. اين در حالي است كه دوري بازيكنان از 
حاشيه و برگزاري بازي هاي تداركاتي با تيم هاي خارجي نيز بعضاً از سوي 
برخي ها در مواجه با انتقادها مطرح مي شود. در مقابل اين دو بهانه بايد به 
آقاياني كه به شدت شيفته سفر خارجي هستند نكاتي را گوشزد كرد. در 
اينكه فوتبال ما در سطح كشور امكانات به روز و مطابق با استانداردهاي 
بين المللي زيادي ندارد و شهرهاي زيادي از داشتن امكانات سخت افزاري 
حرفه اي محروم هس��تند شكي نيس��ت، اما با نگاهي دقيق تر مي توان از 
امكانات خوب برخي شهرهايمان مطلع شد. اگرچه بسياري از استان هاي 
ما در اين برهه زمان هواي گرمي دارند و در استان هاي جنوبي مردم گرماي 
طاقت فرسايي را تجربه مي كنند، ولي در همين روزها در شمالغرب ايران و 
به ويژه اردبيل و سرعين مردم محلي و گردشگران از هواي مطلوب و خنك 
اين مناطق لذت مي برند. به علاوه اينكه امكانات فوتبالي و رفاهي مناطق ذكر 
شده در سال هاي گذشته پيشرفت قابل قبولي داشته تا جايي كه تيم هاي 
فوتبال كشورمان مي توانند بدون دغدغه اردوي تمريني خود را برپا كنند. 
با اين كار از ريخت و پاش هاي بي دليل و خروج ارز از كشور جلوگيري و به 
رونق اقتصاد كشور كمك مي شود. از سوي ديگر با اين كار در راه عملي شدن 
اقصاد مقاومتي و منويات مقام معظم رهبري قدم برمي داريم، اما بحث دوري 
از حاشيه و بازي هاي تداركاتي؛ اول از همه بايد گفت كه اصولاً در اردوهاي 
خارج از كشور بازي هايي به اسم ديدارهاي تداركاتي برگزار مي شود كه نام 
و نشان تيم حريف براي هيچ كس آشنا نيست. پيگير كه بشويد، مي بينيد 
حريف تركيبي از بازيكنان محلي يك شهر دورافتاده در فلان منطقه اروپا 
بوده كه مسئولانش حتي از بازي مقابل يك تيم ليگ برتري ايران ذوق زده 
هم مي شوند. خلاصه اينكه با اينگونه بازي ها هيچ تيمي به آمادگي مطلوب 
نرسيده و نخواهد رسيد. بحث حواشي هم كه ديگر اشاره نكنيم بهتر است. با 
جست وجو در سايت هاي خبري به راحتي مي توان اخبار حاشيه اي اردوهاي 
خارجي تيم هاي مطرح را مرور كرد. در يك كلام بايد به دلدادگان اردوهاي 
خارجي بگوييم كه ديگر با بهانه هاي تكراري نمي توانيد رسانه ها و هواداران 
را توجيه كنيد. درست است كه مسئولان اهميتي به اين سفرهاي بي نتيجه 
و هزينه بر نمي دهند و برايشان مهم نيست بودجه هاي دولتي چگونه حيف 
و ميل شود، اما افكار عمومي به حيف و ميل كردن بيت المال حساس است. 
اخيراً هم كه داورزني، معاون وزير ورزش به جاي آنكه در جهت حفظ منافع 
كشور نسبت به سفرهاي خارجي بي مورد تيم هاي فوتبال حساسيت نشان 
دهد، از موافقت وزارت ورزش براي سفرهاي خارجي سرخابي ها به شرط 
برگزاري بازي هاي دوستانه خبر داد. در مورد بازي هاي به اصطلاح دوستانه 
كه قبلاً توضيح داده شد، اما خبر خوشي كه داورزني براي سرخابي ها داشت 

بار ديگر ثابت كرد عزمي براي مديريت حرفه اي وجود ندارد.

استقلال و پرسپوليس، 
سعيد احمديان

   گزارش
اين ب�ار ن�ه در ايران، 
بلكه 25 تير در آلمان 
با هم بازي خواهند كرد تا سرانجام طلسم برگزاري 
دربي تهران در خارج از كش�ور شكس�ته ش�ود. 
س��ال ها بود هرچند وق��ت يك ب��ار صحبت از 
دربي س��رخابي ها در خ��ارج از مرزه��اي ايران 
بود و گزينه هايي مانند كان��ادا و امريكا با توجه 
به جمعيت چش��مگير مهاج��ران ايراني در اين 
كشورها مطرح بود و حالا صحبت از قطعي شدن 
برگزاري دربي در آلمان اس��ت و سرخابي ها روز 

25 تير به مصاف هم خواهند رفت. 
  دربي در امريكا نشد كه نشد

س��ال 87 بود كه مدي��ر حقوقي وقت باش��گاه 
پرسپوليس از برگزاري دربي در قاره امريكا خبر 
داد. شكري گفت: »با موافقت رسمي مديرعامل 
اس��تقلال و پرس��پوليس و گرفتن مجوز سفر از 
س��ازمان تربيت بدني، برگزاري يك بازي ميان 
اس��تقلال و پرس��پوليس در كانادا و دو بازي در 
امريكا در صورتي كه قرارداد نهايي پس از مراحل 
اداري هيئت مديره استقلال با شركت آلفا امضا 
شود، قطعيت دارد.« البته آخرين مرحله شوراي 
برون مرزي با اين سفر مخالفت كرد و به اين ترتيب 
شركت آلفا كه اين قرارداد را بسته بود با شكايت از 

اين دو باشگاه كار را به دادگاه CAS  رساند. 
يك س��ال بع��د، فروردي��ن 88 بود كه س��ايت 

كنفدراس��يون فوتبال آس��يا از برگ��زاري بازي 
 AFC .استقلال و پرسپوليس در امريكا خبر داد
در گزارشي نوش��ت: »بنا به گزارش هاي منتشر 
شده در رسانه هاي جهان برنامه ريزي اين بازي 

در لوس آنجلس در دست اقدام است.
اميرحس��ين كريم پور، عضو جديد تيم ويژن ايران 
AFC كه س��ابقه كار در فدراس��يون فوتبال ايران 
را هم دارد، مي گويد: »ب��ازي دو تيم بزرگ ايران در 
خاک امريكا در تقويت روابط ايران و امريكا تأثيرگذار 
است.«  او همچنين افزود: »اين موضوع از اهميت 
زيادي برخوردار است. نه تنها س��فر اين دو تيم به 
امريكا مهم اس��ت بلكه انجام بازي در خاک امريكا 
حركت جديدي به حساب مي آيد. اگر اين انجام بازي 
استقلال- پرسپوليس عملي شود، موفقيت بزرگي 
خواهد بود و استاديوم مملو از ايرانيان مقيم امريكا 
مي شود. بنابر بر برخي آمار بيش از ۱/5 ميليون ايراني 
در امريكا زندگي مي كنند كه حدود 600 هزار نفر آنها 
ساكن لس آنجلس هستند و اكثريت آنها از طرفداران 
فوتبال به حس��اب مي آيند.« همان طور كه انتظار 
مي رفت با توجه به عدم رابطه سياسي ايران و امريكا، 

برگزاري دربي تهران در لس آنجلس منتفي شد. 
  آلمان ميزبان اولين دربي خارج از كشور

هشت سال بعد، اين بار خبر از برگزاري دربي تهران 
نه در امريكا و كانادا بلكه در اروپا و كش��ور آلمان به 
گوش مي رسد، خبري كه در ماه هاي ابتدايي سال 
رسانه اي ش��د و عنوان ش��د كه اسپانسر مشترک 

س��رخابي ها تصميم به انجام يك بازي بين دو تيم 
در خارج از كش��ور گرفته و طبق برنامه قرار اس��ت، 
استقلال و پرسپوليس 25 تير در آلمان به مصاف هم 
بروند. استقلال كه امروز راهي ارمنستان مي شود و 
پرسپوليسي ها پس از اردوي اوكراين، 22 تير از ايروان 
و كيف عازم آلمان مي شوند تا براي اين مسابقه آماده 
شوند، مسابقه اي كه از طرف اسپانسر مشترک آبي ها و 
قرمزها براي درآمدزايي بيشتر قرار است، برگزار شود. 
ميزبان اين مسابقه هم كشور آلمان است، كشوري 
كه با توجه به جمعيت مهاجر بالاي ايراني انتخاب 
شده وجمعيت ايرانيان مقيم آلمان طبق آمار رسمي 
حدود 250 هزار نفر است. ابتدا اين بازي قرار بود در 
شهر دوسلدورف برگزار شود، اما بعد از مخالفت پليس 
اين شهر، ورزشگاه بيلفلد به عنوان محل ديدار دو تيم 
استقلال و پرسپوليس در آلمان انتخاب و معرفي شد. 
اين ورزشگاه در شهر بيلفلد قرار دارد و بعد از افتتاح 
در سال ۱926 در سال 2008 بعد از بازسازي دوباره 
افتتاح شده اس��ت. ظرفيت اين ورزشگاه 26 هزار و 
5۱6 نفر است و به نظر مي رسد با توجه به ظرفيت 
محدود اين ورزشگاه تمام صندلي هاي آن در جريان 

اولين دربي اروپايي سرخابي ها تكميل شود. 
  دربي در ورزشگاه خاطره انگيز

 البته ورزش��گاه بيلفلد براي ايراني ها ناش��ناخته 
نيس��ت و يادآور خاطرات بازي ها و گلزني ها علي 
دايي و كريم باقري است كه در دهه 90 ميلادي در 
اين تيم بازي مي كردند و به نوعي دروازه ورود نسل 

طلايي فوتبال ايران به اروپا هم است. حالا قرار است 
استقلال و پرسپوليس در اين ورزشگاه خاطره انگيز 
براي ايراني ها به ميدان برون��د. اين براي اولين بار 
است كه تيم هاي اس��تقلال و پرسپوليس در يك 
كش��ور خارجي با هم ديدار مي كنند. پيش از اين 
دوتيم دو بار خارج از تهران به مصاف هم رفته بودند 
كه نتيجه هر دو بازي خارج از تهران مساوي شده 
بود. اين دو تيم يك بار در بندرعباس و در ورزشگاه 
خالي از تماشاگر با هم ديدار كردند كه بازي با نتيجه 
بدون گل مساوي به پايان رسيد. يك بار نيز دو تيم 
در تبريز به مصاف هم رفته بودند كه آن ديدار نيز با 

نتيجه مساوي يك - يك به پايان رسيده بود. 
   استقبال مربيان

برخلاف گذش��ته ك��ه س��رخابي ها ب��ه خاطر 
حساس��يت دربي، مخال��ف هرگون��ه رويارويي 
به جز در بازي هاي رس��مي بودند، اما برگزاري 
دربي در آلمان مورد استقبال سرمربيان دو تيم 
قرار گرفته است. عليرضا منصوريان گفته است: 
»انجام چنين بازي هايي براي باشگاه مهم است 
و مي توانيم با اين بازي ها براي ليگ آماده شويم. 
اين بازي هم اهميت خاص خودش را دارد و براي 
حضور بهتر در ليگ به ما كمك مي كند.« برانكو 
هم معتقد است: »اينها بازي هاي دوستانه است و 
دليل اين بازي مي تواند مسائل مالي و اقتصادي 
باشد و هموطنان خارج از ايران هم اين امكان را 

داشته باشند كه بتوانند دربي را ببينند.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

سال بعد كتاب شعرم را چاپ مي كنم
شايان مصلح، دفاع چپ پرسپوليس، از آن 
خريدهاي خاص اين فصل سرخپوشان 
است كه جز فوتبال،  به ش��عر و شاعري 
نيز مي پردازد. چيزي كه پرسپوليس تا به 
امروز نداشته است: »شش سالي مي شود 
كه دست به قلم ش��ده و شعر مي گويم و 
قصد دارم تا س��ال بعد كتابم را چاپ كنم. درست است كه شعر 
و ش��اعري به فوتبال نمي خورد، اما فوتبال با جس��مم كار دارد و 
شاعري با روحم. به شعر و س��عدي علاقه زيادي دارم و معتقدم 
خدا در وجود هر كس چيزي را نهادينه كرده كه بايد آن را يافته و 
پروبالش دهيم. همواره سعي كردم از استعدادهايم استفاده كنم 
و همان اندازه كه فوتبال را دوست دارم، شعر را هم دوست دارم و 

براي موفقيت در هر دو زمينه تلاش مي كنم.«

ايران شرايط مناسبي براي اردو زدن دارد
اردوه��اي خارجي اگرچ��ه هزينه هاي 
هنگفت��ي را روي دس��ت باش��گاه ها 
مي گذارد، اما اكثر تيم ه��ا به برپايي آن 
اصرار دارند. اين در حالي است كه علي 
دايي،  برخلاف بس��ياري همواره اردوي 
تيم هايي كه هدايت آنها را برعهده دارد 
را در سرعين و اردبيل برگزار مي كند و معتقد است ايران شرايط 
مناسبي براي اردو زدن دارد: »اردوي تداركاتي سايپا را در سرعين 
و اردبيل برپا كردم چون اين شهرها ارتفاع مناسبي از سطح دريا 
دارند و براي بدنسازي مناسب هستند. اردبيل هم امكانات بسيار 
خوبي براي تيم هاي ورزشي و برگزاري اردوها دارد. در كل ايران 
شرايط مناسبي براي اردو زدن وجود دارد و به همين دليل پيش 

از فصل، اردوي سايپا را در داخل ايران برگزار مي كنم.« 

مهدي عطاراشرفي

 كارشناس وزنه برداري 

جوانان واليبال پنجم جهان شدند
تيم ملي واليبال جوانان ايران در آخرين ديدار خود در رقابت هاي قهرماني 
جهان براب��ر چين به پيروزي رس��يد و عنوان پنجمي جه��ان را به خود 
اختصاص داد. تيم ملي واليبال جوان��ان ايران در دهمين روز رقابت هاي 
قهرماني جهان از ساعت ۱6 يك بار ديگر برابر چين قرار گرفت و با نتيجه 
سه بر صفر و با امتيازهاي 25 بر ۱9، 25 بر 20، 25 بر 2۱ برابر حريف خود 
پيروز ش��د. به اين ترتيب تيم ملي واليبال جوانان ايران با قبول تنها دو 
شكست آن هم با نتيجه سه بر دو برابر لهستان و كوبا در جايگاه پنجم قرار 

گرفت و نكته مهم تر اينكه لهستان و كوبا هم فيناليست شدند.
-------------------------------------------------------------
قهرماني تيم ملي واليبال نشسته مردان ايران در آسيا 

در آخرين روز از رقابت هاي قهرماني آسيا و اقيانوسيه، تيم ملي واليبال 
نشسته مردان ايران با نتيجه سه بر صفر تيم قزاقستان را شكست داد و به 

عنوان قهرماني دست يافت.  
-------------------------------------------------------------

شكست سنگين بسكتباليست هاي جوان برابر امريكا
تيم ملي بسكتبال جوانان ايران در اولين ديدارش از جام جهاني برابر امريكا 
مدافع عنوان قهرماني و بخت اول قهرماني در اين دوره تن به شكست داد. 
در اين مسابقه ملي پوشان ايران برابر امريكا با نتيجه ۱08 بر 48 مغلوب 

شدند. تيم ملي ايران ديشب در دومين ديدار برابر ايتاليا به ميدان رفت. 

فريدون حسن

شيوا نوروزي

گزارش»جوان« از رويارويي استقلال و پرسپوليس در آلمان

هيجان دربي بدون آزادي!

تكواندو بانوان ايران در مسير پيشرفت
كسب اولين مدال نقره نويد روزهاي خوبي را براي تكواندو بانوان كشورمان 
مي دهد. در روزهايي كه تكواندو ايران اس��ير بحراني خودساخته شده و از 
روزهاي اوجش به شدت فاصله گرفته است، كيميا عليزاده با سن و سال كمي 
كه دارد و با همه مصدوميت هايش يك تنه جور بقيه را به دوش مي كش��د. 
صعود بانوي تكواندوكار به فينال مسابقات جهاني كره جنوبي نقطه عطفي بود 
براي همه دختراني كه در اين رشته فعال هستند. از آنجا كه به تاريخ سازي هاي 
كيميا عادت كرده ايم، قطع��اً در آينده اي نزديك س��اير بانوان هوگوپوش 
مي توانند به افتخارات بزرگ دست يابد. البته رسيدن به اين هدف نيازمند اين 

است كه آقايان هرچه سريع تر دست از لجاجت هاي مديريتي بردارند. 

همه بايد مقابل تروريسم بايستيمترامپ كاريكاتور است!
مارادونا اين روزها دوباره در صدر اخبار قرار گرفته 
اس��ت. اول به دليل دعوت نش��دنش به عروسي 
مس��ي كه در واكنش به آن مي گويد: »به مسي 
تبريك مي گويم و اميدوارم كه فرزندان س��المي 
داشته باش��د. او مي داند چقدر دوس��تش دارم و 
احتمالاً كارت دعوتم به مراس��م عروسي او بايد 
جايي در مس��ير رسيدن به دس��ت من گم شده 
باش��د، اما اين اتفاق ب��ه هيچ عن��وان طرز تفكر 
مرا نسبت به مس��ي عوض نمي كند. مسي يك 
ورزشكار خوب و يك انس��ان فوق العاده است«، 
دوم به دليل بيان علاقه شديدش به پوتين و ابراز 

علاقه براي ملاق��ات او و همچنين 
انتقاد از ترام��پ.   ديه گو مارادونا 
كه جمعه گذشته براي بازديد 
از ورزش��گاه هاي جام جهان��ي 
20۱8 وارد روس��يه شده بود، 
در مصاحبه با روزنامه روس��ي 

سويتسكي در مورد مسائل 
مختلفي صحبت كرد، 
از جمله علاقه اش به 
پوتين و سرمربيگري 
روس��يه: »هم اكنون 

سرمربي تيم الفجيره 
ام��ارات هس��تم، ام��ا 

نيم نگاه��ي به تي��م ملي 
فوتبال روسيه داشتم، تيمي 

كه دوست داشتم سرمربي اش 
شوم داش��تم. قصد انتقاد از 
سرمربي روسيه را ندارم، اما 
انگار روس ها نمي دانند بايد 
چگونه حمل��ه كنند. چه 

زماني بايد دفاع  يا به حفظ توپ كنند. روس��يه 
اعتماد به نف��س چنداني ندارد و اين مس��ئله به 
س��رمربي باز مي گردد.« ويتال��ي موتكو، معاون 
نخست وزير روسيه اما تمايل اسطوره آرژانتيني 
ب��راي هدايت تي��م ملي فوتب��ال اين كش��ور را 
نشانه حمايت از روسيه در آس��تانه جام  جهاني 
20۱8مي خواند: »مارادونا فوتباليس��ت بس��يار 
بزرگي است و احساس بسيار گرمي به كشور ما 
و پوتي��ن دارد و حرف هاي اخي��رش فقط جنبه 
حمايت از روسيه را دارد.« مارادونا همچنين در 
ادامه مصاحبه با اين روزنامه روسي در خصوص 
علاقه اش به پوتين و احس��اس كام��لًا متفاوت 
خود به رئيس جمهور امري��كا مي گويد: »هوادار 
پوتين هستم و تصوير او همراه با چاوز و كاسترو 
روي ديوار اتاقم قرار دارد. فك��ر مي كنم پس از 
هوگو چاوز و فيدل كاسترو همراه با دانيل اورتگا 
)رئيس جمهور نيكاراگوئه( و اوو مورالس 
)رئيس جمه��ور بولي��وي( ليگ 
بزرگي را نمايندگي مي كنند. 
پوتي��ن ف��ردي اس��ت كه 
مي توان��د صل��ح را براي 
خيلي ه��ا در جه��ان 
بياورد، برخلاف ترامپ 
بيشتر ش��بيه قهرمان 
كمدي و كاريكاتور است! 
ك��ه صحبت  ك��ردن برايش 
در قامت يك سياس��تمدار 
سخت اس��ت و هر وقت 
تصوي��ر او را در صفحه 
تلويزيون مي بينم، كانال 

را عوض مي كنم.« 

عمليات هاي تروريستي اخير، خانواده هاي زيادي 
را در سرتاسر دنيا داغدار كرده است، اما اين اتفاقات 
ناخوشايند گاه دستاويزي مي ش��ود براي عده اي 
سودجو كه آن را بهانه اي قرار دهند براي خدشه دار 
كردن چهره مسلمانان دنيا. مسئله اي كه البته كمتر 
كسي است در دنيا كه نداند هيچ ارتباطي با دنياي 
اسلام ندارد و تنها بهانه اي  اس��ت از سوي عده اي 
تا عداوت ها و كينه هاي خود را به نمايش بگذارند. 
مس��ئله اي كه البته با واكنش هاي زي��ادي مواجه 
مي شود. »ترورها ربطي به اسلام ندارد.« اين دفاعيه 
پل پوگبا، ستاره فرانسوي منچستريونايتد از دينش 

است. پوگبا كه بعد از ترک منچستريونايتد 
چهار سال به دليل پيوستن به يوونتوس 
در ايتالي��ا زندگي كرد، ح��الا بعد از 
بازگشت مانند يك فرد انگليسي زبان 
صحب��ت مي كن��د. پوگبا ك��ه يك 

مس��لمان فرانسوي اس��ت، بعد از يك 
سال حضور در انگليس براي 

اولين بار درباره زندگي در 
شهر منچس��تر به عنوان 
ي��ك مس��لمان مصاحبه 
ك��رده و در دف��اع از دين 
خود مي گويد كه حملات 
تروريستي ربطي به دين 
و مذهب ندارند و اين 
اسلام واقعي نيست و 
تأكيد مي كند حمله 
تروريستي در »كنسر 

آريانا گران��ده« براي او 
لحظات سختي را به بار آورده است: 
»اتفاق تلخ و دردناكي بود. صحبت 

كردن در موردش سخت است، اما دنيا بايد به مبارزه 
عليه تروريسم ادامه دهد. بله، واقعاً لحظات سختي 
است. خيلي سخت اما نبايد تسليم شد. نبايد اجازه 
دهيم آنها به اذهان نفوذ كنند. بايد براي رس��يدن 
به اين هدف بجنگيم. در زندگي هميش��ه اتفاقات 
ناراحت كننده هم مي افتد، اما نبايد زندگي كردن 
را متوقف كرد. نباي��د اجازه دهيم جان انس��ان ها 
گرفته شود. كشتن يك انسان ديوانگي است. پس 
نمي خواهم اين موضوع را به مذه��ب ارتباط دهم. 
همه مي دانند، اما باز هم مي گويم كه اين اسلام واقعي 
نيست. من تنها كسي نيستم كه اين حرف را مي زنم. 
چون مسلمان هستم، اين را نمي گويم. اين را همه 
مي دانند كه اين ترورها ربطي به اسلام ندارد و نبايد 
به مسلمان دنيا به چشم ديگري نگاه كرد. همه 
از اين اتفاقات ضربه ديده ايم پس بايد مقابلش 
بايستيم.« هافبك س��يه چرده منچستر كه 
با آغاز تعطيلات ليگ جزي��ره راهي خانه خدا 
شد و ماه مبارک رمضان را در كنار كعبه 
آغاز كرد،  پيشتر نيز ثابت 
كرده بود كه مسلماني 
معتقد اس��ت و بعد از 
اتفاقات ناخوش��ايند 
اخير نيز نتوانست برابر 
كشته شدن انسان هاي 
بي گناه بي تفاوت باشد 
با اب��راز ناراحتي از اين 
مس��ئله، يك ب��ار ديگر 
تأكيد كرد كه اسلام دين 
مهرباني و عطوفت اس��ت و 
اين رفتارهاي غيرانساني، هيچ 
ارتباطي به اسلام واقعي ندارد.

دنيا حيدري
   فوتبال جهان
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